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Protokół Nr XII/07 
z Sesji Rady Gminy Orchowo zwołanej na dzień 23 sierpnia 2007r 

w Sali Posiedzeń Urzędu Gminy. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk o godz. 14.05 otworzył obrady 
XI/07 Sesji Rady Gminy Orchowo – „Otwieram XI Sesję Rady Gminy Orchowo”. Następnie 
powitał Radnych, Wójta Gminy, zaproszonych gości oraz przedstawicieli prasy lokalnej, jak 
w listach obecności stanowiących załączniki nr 1, 2 do niniejszego protokołu.  
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w Sesji uczestniczy 13, (nieobecni 
Radni Jacek Misztal i Ryszard Świtek), więc Rada Gminy jest władna do podejmowania 
prawomocnych uchwał i wniosków.  
 
Na wstępnie Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk złożył wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad w pkt 7 ppkt 7 dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia 
poręczenia wekslowego za weksel in blanco w związku ze współfinansowaniem 
przygotowania przedsięwzięcia pn „Uporządkowanie Gospodarki Odpadów na Terenie 
Subregionu Konińskiego”, wskazanego przez Ministra Środowiska do przygotowania ze 
środków pomocy technicznej Funduszu Spójności. – druk nr 76, z uwagi na fakt, iż należy 
powyższą uchwałę przyjąć przed podjęciem decyzji o wprowadzeniu zmian w budżecie 
gminy. 
  
Następnie Wójt Gminy Teodor Pryka wnioskował o wycofanie z porządku obrad ppkt 4 
dotyczącego podęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatną zamianę 
nieruchomości – druk nr 72.  Powyższy wniosek motywował faktem, iż co prawda na 
Komisji Rolnictwa wspomniana uchwała została zaopiniowana pozytywnie, jednak na 
Komisji Oświaty miała miejsce dyskusja na temat związany z podjęciem decyzji nad formą 
kompleksowego przejmowaniem dróg przez gminę, wobec czego w pierwszej kolejności 
Rada Gminy powinna wyrazić swoją opinię na w/w temat i wtedy dopiero będzie można 
powrócić do podjęcia uchwały w sprawie zamiany nieruchomości na następnej Sesji Rady 
Gminy. 
 
Wobec braku innych propozycji ze strony radnych Przewodniczący Rady złożył wniosek o 
przegłosowanie zmian wprowadzonych do porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie przegłosowali wprowadzenie zaproponowanych zmian do porządku 
obrad.(13 głosów „za” w obecności 13 Radnych) 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk poddał pod głosowanie 
wniosek zgłoszony przez Wójta Gminy, dotyczący wycofania z porządku obrad ppkt 4. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności 13 Radnych powyższy wniosek został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał zmieniony porządek obrad jak niżej. 
 

1.  Otwarcie XII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
2.  Stwierdzenie kworum. 
3.  Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr XI/07 z dnia 28 czerwca 2007r. 
4.  Informacje Przewodniczącego Rady.  
5.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
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6.  Zaopatrzenie mieszkańców w wodę, gospodarka odpadami stałymi i płynnymi  
     oraz utrzymanie porządku i czystości na terenie Gminy.  
7.  Podjęcie uchwał: 

1)  w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/59/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 24         
maja 2007r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonej w Orchowie przy ul. Powstańców Wlkp. 31 na rzecz 
dotychczasowych użytkowników wieczystych  – druk nr 69, 
2)  w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/207/05 Rady Gminy Orchowo z dnia 
29 grudnia 2005r. w sprawie sprzedaży bezprzetargowej nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Orchowo - druk nr 70,  
3)  w sprawie sprzedaży przetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Orchowo – druk nr 71, 
4)  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatną zamianę nieruchomości – druk nr 
72, 
5)  w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej – druk nr 73, 
6)  w sprawie powołania zespołu, który przedstawi Radzie Gminy swoją opinię o 
kandydatach zgłoszonych na ławników – druk nr 74, 
7)  w sprawie udzielenia poręczenia wekslowego za weksel in blanco w związku 
ze współfinansowaniem przygotowania przedsięwzięcia pn „Uporządkowanie 
Gospodarki Odpadów na Terenie Subregionu Konińskiego”, wskazanego przez 
Ministra Środowiska do przygotowania ze środków pomocy technicznej Funduszu 
Spójności. – druk nr 76, 
8)  w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 75. 

      9.  Interpelacje i zapytania radnych. 
      10.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
      11.Wnioski, problemy wsi, komunikaty.  
      12.Zakończenie XII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
 
Ad. pkt 3) Przyjęcie protokołu z Sesji Rady Gminy nr XI/07 z dnia 28 czerwca 2007r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby protokół Nr XI/07 z dnia 28 czerwca 2007r. 
został przyjęte bez konieczności jego odczytywania. Stwierdził, że był on wyłożony do 
wglądu radnych w Biurze Rady Gminy i mieli oni możliwość zapoznania się w/w 
protokołem, a ponieważ nie zgłoszono do niego żadnych uwag wniósł o jego przyjęcie. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności 13 Radnych, protokół z sesji Rady Gminy Nr XI/07 z dnia 
28 czerwca 2007r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 4) Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady Hieronim Adamczyk poinformował, że: 

1) 5 lipca na jego prośbę odbyło się spotkanie z Panią Wiceprzewodniczącą i Państwem 
Przewodniczącymi Komisji Oświaty, Rolnictwa, Rewizyjnej oraz Wójtem Gminy w 
celu rozpatrzenia wniosku Wójta Gminy odnośnie zwołania Sesji nadzwyczajnej lub 
wspólnego posiedzenia Komisji. Na spotkaniu ustalono, że Przewodniczący Komisji 
Oświaty i Rolnictwa zwołają wspólne posiedzenie Komisji Rady, które odbyło się 10 
lipca 2007r. 

2) 1 sierpnia uczestniczył w zebraniu sołeckim w Słowikowie. 
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3) W dniu 2 sierpnia wspólnie z Wiceprzewodniczącą, Przewodniczącymi Komisji 
stałych, Wójtem Gminy oraz pracownikiem obsługi Rady Gminy brał udział w 
spotkaniu organizacyjno-informacyjnym, podczas którego omawiane były następujące 
tematy: 
- sprawa zaproszeń na sesję i komisje pracowników Urzędu Gminy oraz kierowników 
jednostek org., 
- kwestia przygotowywania informacji źródłowych dotyczących tematów ujętych w 
porządku obrad sesji oraz komisji, 
- ustalenia stałych terminów sesji oraz komisji, 
- oraz terminów składania projektów uchwał przez osoby do tego upoważnione, które 
zostały ustalone na czas minimum 2 tygodni przed sesją, 10-tego każdego miesiąca. 

4) Od 7-13 sierpnia włącznie nie był obecny na terenie Gminy Orchowo więc obowiązki 
Przewodniczącego Rady w tym czasie pełniła Wiceprzewodnicząca Rady Pani Maria 
Hendrysiak. 

5) 14 sierpnia uczestniczył w wyborczym zebraniu sołeckim w Bielsku, po rezygnacji ze 
względu na stan zdrowia Pana Andrzeja Jakubowskiego, nowym Sołtysem wybrany 
został Radny Michał Szymański. Następnie pogratulował Radnemu Michałowi 
Szymańskiemu wyboru na stanowisko Sołtysa oraz życzył owocnej pracy. 

6) Z kolei w dniu 17 sierpnia brał udział w zebraniu sołeckim w Orchówku na 
zaproszenie Pana Radnego i Sołtysa. 

7) Dnia 18 lipca 2007r. brałem udział w szkoleniu, które odbyło się w Poznaniu na temat 
„Działalności uchwałodawczej Rady Gminy”, którego głównymi tematami były m.in.: 
- reprezentowanie Rady, gdyż zwyczajowo to Przewodniczący reprezentuje Radę na 
zewnątrz jako organ gminy, jednak nie może składać w imieniu Rady żadnych 
deklaracji lub zobowiązań 
- przygotowywanie porządku obrad, 
- powtórne głosowanie, 
- prawo do wypowiedzi Radnego, wystarczy, że Przewodniczący umożliwi tylko raz 
zabranie głosu Radnemu podczas Sesji lub Komisji i ma to wpływ na spełnienie 
warunku możliwości wypowiedzenia się Radnego, gdyż tak orzekają sądy, 
oraz wiele innych interesujących kwestii z którymi można zapoznać się przy pomocy 
materiałów, które rozdawano podczas szkolenia, a które dostępne są do wglądu 
Radnych w biurze Rady Gminy. 
Podsumowując stwierdził, iż tylko i wyłącznie na sesji zbiera się cała Rada która 
podejmuje kolegialnie uchwały i decyzje i błędem jest traktowanie opinii, wniosków 
oraz apeli komisji jako wniosków Rady i nie są one wiążące. 
Kończąc wystąpienie zaapelował do Radnych, a w szczególności do 
Przewodniczących Komisji o udział w szkoleniach tematycznych, przynajmniej raz w 
kadencji. 

 Poinformował także, iż przygotowane są Statuty Sołectw, które obowiązują od 20                  
lipca 2007r., w dwóch wykonaniach, z których jedno przeznaczone jest dla Sołtysów, 
natomiast z drugiego egzemplarza mogą korzystać członkowie Rady Sołeckiej i mieszkańcy. 
Dodał, że można je będzie odebrać w przerwie w biurze Rady Gminy.  
 
Ad. pkt 5)  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac między sesjami. 
 
Wójt Gminy na wstępie zaznaczył, że od ostatniej sesji minęły 2 miesiące, poinformował 
także, iż w uwagi na okres letni, odbyło się mniej narad zewnętrznych, a także częściowo 
wykorzystywał urlop wypoczynkowy, co miało na zmniejszone funkcjonowanie w urzędzie.  
Powiedział również, że: 
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- w w/w okresie najwięcej czasu poświecono na organizację dożynek powiatowych, które 
odbędą się w ramach Dni Orchowa, 2 września 2007r. 1 lipca odbyło się pierwsze spotkanie 
w tym temacie z paniami z kół gospodyń wiejskich, a w kolejnych dniach także z sołtysami i 
przedstawicielami starostwa . 
- uczestniczył także w spotkaniu Gminnej Rady Kobiet, zorganizowanym z uwagi na 
konieczność powołania nowej Przewodniczącej Rady, po rezygnacji Pani Adamczyk, nową  
Przewodniczącą została Pani Bartkowiak, dodał, że podczas spotkania omawiano również 
kwestię organizacji dożynek. 
- 5 lipca brał udział na zaproszenie Burmistrza Strzelna z Burmistrzem Stein, nadmienił, że 
jest to kontynuacja spotkań, które rozpoczęły się 2 lata temu. Powiedział, że  wyniku tego 
spotkania wstępnie postanowiono o podpisaniu porozumienia o współpracy pomiędzy tymi 
gminami, co ma nastąpić w listopadzie na kolejnym spotkaniu, które tym razem odbędzie się 
w Stein. Nadmienił także, iż Rada Gminy musi wyrazi zgodę na podpisanie takiego 
porozumienia. 
- w czasie urlopu, 16 lipca uczestniczył w spotkaniu, zorganizowanym przez Gminę Strzelno, 
na temat organizacji protestu przez mieszkańców przeciwko obniżeniu poziomu wód w 
jeziorach w Powidzkim Parku Krajobrazowym jak również w jeziorach położonych na terenie 
gminy Strzelno i Jeziora Wielkie. Podczas spotkania ustalono datę przeprowadzenia protestu 
na dzień 21 lipca. W proteście wzięła udział duża liczba mieszkańców z Przyjezierza, 
Wójcina, podczas gdy akcji nie wspomogli swoją obecnością mieszkańcy terenów 
Powidzkiego Parku Krajobrazowego. 
- 30 lipca brał udział w szkoleniu, którego odbyło się w Urzędzie Gminy Strzałkowo 
zorganizowanym przez Związek Gminy Rejonu Słupeckiego na temat ochrony niejawnej, 
- 1 sierpnia uczestniczył w Zebraniu Wiejskim w Słowikowie, podczas którego przyjęty został 
Plan Odnowy wsi Sołectwa, który został opracowany w bardzo krótkim czasie przez 
sołectwo, dodał, że w BIP ogłoszone są 2 plany Odnowy Wsi i z udziałem firmy z zewnątrz 
trwa przygotowanie 3 planu. 
- dwukrotnie uczestniczył w zebraniu członków Stowarzyszenia Sąsiedzi Wokół Szlaku 
Piastowskiego, w związku z faktem, iż przewodniczy fundacji regulował także sprawy 
bieżące. Poinformował także o spotkaniach jakie odbyły się lub najbliższym czasie będą 
miały miejsce w ramach spotkań integracyjnych lokalnych grup działania związanych z 
programem LEADER+. 
- 14 sierpnia brał udział z Zebraniu Wiejskim w Bielsku podczas którego wybrano nowego 
Sołtysa. 
- 17 sierpnia uczestniczył w Zebraniu Wiejskim w Orchówku, zorganizowanym przez 
Sołtysa, które dotyczyło rozdysponowania środków przyznanych sołectwu na świetlice oraz 
jej remont, a także bieżących spraw sołectwa. 
- kilkakrotnie był w PUP w celu podpisania umów na zatrudnienie pracowników 
interwencyjnych. dwie osoby do pracy w świetlicach przedszkolnych, które od września 
zostaną ponownie otwarte, oraz 4 osoby na staż. Dodał, że PUP uruchomiło także program 
„Nie jesteś sam”, który skierowany jest dla osób bezrobotnych powyżej 24 miesięcy, dlatego 
gmina wystąpiła o skierowanie do pracy 16 takich osób. Osoby te będą skierowane głównie 
do prac porządkowych i zostaną zatrudnione wstępnie na dwa miesiące. 
Zapoznał także zebranych z przebiegiem prac wykonywanych przez pracowników obsługi 
oraz interwencyjnych. 
Powiedział, że: 
- wyremontowano prysznice w szatni dla gości w budynku socjalnym na boisku sportowym      
- naprawiono i wysmołowano dach przedszkola w Orchowie, 
- trwa remont sanitariatów w przedszkolu 
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- w Szkole Podstawowej w Bielsku została odmalowana sala komputerowa oraz wstawiono 
nowe drzwi do tejże Sali, 
- zaznaczył, że w obecnym roku wzrosła częstotliwość koszenia trwa i utrzymania zieleni z 
uwagi na dużą wilgotność, co spowodowało konieczność zakupu nowej kosiarki, gdyż 
poprzednia uległa poważnej awarii. 
- rozwożony jest skruszony kamień na drogi, rozpoczęto także drugą turę nakładania emulsji, 
dodał, że do tej pory skruszone zostało 240 ton kamienia, którego tona skruszenia razem z 
dowozem wynosi 67 zł. Trwa rozwożenie tego kamienia i uzupełnianie największych dziur w 
drogach, rozpoczęto od dróg po których kursują autobusy. Nadmienił także, że sporo czasu 
zajmuje opróżnianie zbiorników na odpady nad jeziorami. 
Poinformował, iż w związku z wnioskiem mieszkańców Sołectwa Skubarczewo oraz 
Radnych  dotyczącym wystąpienia do Wojewody o uznanie gminy Orchowo za obszar objęty 
suszą, otrzymał od Wojewody pismo odmowne w tej sprawie. Wyjaśniono w nim, iż na 
obszarze gminy w miesiącu maju nie wystąpiła susza, zatem nie stwierdzono wystąpienia 
spadku klimatycznego bilansu wodnego poniżej wartości określonej w obwieszczeniu 
Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Regionalnego dla poszczególnych gatunków roślin 
uprawnych i gleb. Zapoznał także zebranych z treścią pisma WIR, w którym jej członkowie 
zwracają się z wnioskiem do Wojewody m.in. o uruchomienie kredytów klęskowych w woj. 
 
Ad. pkt 6) Zaopatrzenie mieszkańców w wodę, gospodarka odpadami stałymi i 
płynnymi oraz utrzymanie porządku i czystości na terenie Gminy. 
 
Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka, który poinformował, iż w ubiegłym roku 
podłączono 6 przyłączy wodnych na Hubach, dodał, że nadal 8 posesji na ternie gminy nie ma 
możliwości podłączenia, ale jeżeli w tym roku, zgodnie z planami zostanie wykonana sieć  
wodociągowa Myślątkowo-Ostrówek to do kolejnych 4 posesji zostanie podłączona woda. 
Wówczas zostaną 4 posesję, które obejmują Rękawczynek, Skubarczewo i Podlesie i nie 
posiadają dostępu do wody. Powiedział także, iż w związku z wystąpieniem problemu z 
amoniakiem w hydroforni w Słowikowie został podjęty szereg decyzji mających na celu jego 
rozwiązanie, w związku z tym uzupełnione zostały złożą, prowadzone są zwiększone płukania 
sieci, a także nastąpi zmiana na stanowisku konserwatora. Wszystko to ma na celu poprawę 
stanu tejże wody. Dodał, że w każdej z hydroforni konieczna była wymiana po jednej z pomp, 
stąd konieczność przeznaczenia większych środków na ten cel. 
W dalszej części obrad Wójt Gminy zapoznał zebranych z zestawieniem nieruchomości 
posiadających i nieposiadających umów na wywóz odpadów komunalnych w poszczególnych 
miejscowościach, stanowi ono załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Powiedział także, iż 
podjęto decyzje, że w przyszłym roku w Szydłówcu na działkach rekreacyjnych, kontener na 
odpady już nie będzie umieszczony i będą wymagane indywidualne umowy na wywóz 
odpadów stałych. Poinformował także, że do tej pory funkcjonuje sporo przyłączy na 
ryczałcie i nie ma tam zamontowanych wodomierzy. Zaznaczył, że zamontowanych został 
zamontowana pewna ilość wodomierzy, jednak jest problem ze starymi przyłączami, gdzie 
nie jest łatwo założyć taki wodomierz. Nadmienił, że dzięki programowi komputerowemu w 
systemie inkasenckim będzie możliwość przeanalizowania zebranych tam danych oraz 
uregulowanie spraw nielegalnych poborów wody, poprzez rozliczenie ilości pobranej wody i 
przeprowadzone kontrole. Dodał, że w/w sprawy wynikają z braku prowadzenia ewidencji 
oraz niedziałających liczników. Poruszył także kwestię związaną z wywozem odpadów 
ciekłych, powiedział, że aktualnie koncesję na ich wywóz mają 3 firmy: Różpol, Kółko 
Rolnicze oraz firma Macieja Rzyskiego. Dwie spośród nich wykazały, że mają podpisane z 
mieszkańcami umowy na wywóz, jednak ich liczba stanowi nadal znikomy procent w 
stosunku do liczby mieszkańców którzy takich umów nie zawarli. 
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Przedstawiciel Kółka Rolniczego Lechosław Krzywiński tłumaczył, że mieszkańcy gminy nie 
podpisują umów na wywóz odpadów, gdyż twierdzą, że mają prawo wyboru firmy z która 
zawrą umowę, i dodał, że umowa przewiduje możliwość wypowiedzenia umowy po miesiącu 
od jej zawarcia i skorzystania z usług innej firmy. W związku z powyższym zaapelował do 
Sołtysów, aby zorganizować zebrania sołeckie i podjąć dyskusję w tym temacie, gdyż 
mieszkańcy są niedoinformowani w kwestii konieczności zawierania umów na wywóz 
odpadów ciekłych. 
 
Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, iż mieszkańcy zostali poinformowani o obowiązku 
podpisania umów na wywóz odpadów ciekłych, część z nich otrzymała również stosowne 
pisma informujące o takiej konieczności. Dodał, że sytuacja nie ulegnie zmianie dopóki nie 
zaczną być wydawane decyzje o przejmowaniu ścieków na cały rok i obciążaniu właścicieli 
kosztami ich wywozu.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk stwierdził, że to firma jest 
odpowiedzialna za promocję swoich usług i w jej interesie leży zorganizowanie spotkania z 
potencjalnymi klientami. 
 
Radny Wojciech Bartz zapytał, co zdarzy się w przypadku, gdy firma z którą osoba podpisze 
taką umowę, będzie miała uszkodzony sprzęt i nie będzie mogła wykonać usługi pomimo 
zapotrzebowania na nią. 
 
Wójt Gminy wyjaśnił, że wtedy można skorzystać z usług innej firmy, gdyż liczy się fakt 
posiadania faktury, która potwierdzi, że ścieki są wywożone. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wnioskował aby wymagać od mieszkańców, aby okazywali się 
rachunkami i nie wprowadzać umów, a jeżeli to nie pomoże to wtedy wyciągać dalsze 
konsekwencje.   
 
Wójt Gminy Teodor Pryka poruszył sprawę interwencji WIOŚ w sprawie wylewania wywaru 
gorzelnianego na pola w Orchówku i poinformował, że komisja z WIOŚ po kontroli nakazała 
gminie odszukać sprawców wywozu ścieków socjalnych, socjalnych nie wywaru. Dodał, że w 
związku z takim obrotem spraw rozważa powołanie straży gminnej, która zajęłaby się 
ochroną i utrzymaniem mienia które gmina posiada. 
 
Sołtys Szydłówca Anna Andrzejewska zapytała czy zarówno rodzina 6 osobowa jak i osoba 
mieszkająca samotnie muszą podpisać umowy na takich samych zasadach. 
 
Przedstawiciel Kółka Rolniczego Lechosław Krzywiński wyjaśnił, iż wywóz ścieków odbywa 
się na zgłoszenie i jest to zawarte w umowie. 
 
Sołtys Szydłówca Anna Andrzejewska zaproponowała, aby zaprosić przedstawicieli 
wszystkich 3 firm, aby mieszkańcy mogli porównać koszty usług świadczonych przez każdą z 
firm. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Wójta 
Gminy, dotyczącym możliwości wyliczenia średniego zużycia wody na 1 mieszkańca w 2006 
roku. 
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Wójt Gminy wyjaśnił, że będą to szacunkowe dane z uwagi na fakt, iż nie wszystkie liczniki 
były sprawne. 
 
Inspektor ds. ochrony środowiska i gospodarki wodnej Andrzej Kinowski, wyjaśnił, iż 
nieprawdą jest jakoby w Słowikowie nie działały liczniki, gdyż był jeden licznik na wejściu i 
drugi na wyjściu i łatwo można policzyć ile zostało pobranej wody głębinowej, natomiast nie 
ma możliwości obliczenia ilości zużycia wody uzdatnionej, gdyż część jest wykorzystywana 
na płukanie sieci, jest to wartość szacunkowa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk stwierdził, że jeżeli będzie prowadzona 
ścisła rejestracja wody na wyjściu i zsumowane jej zużycie prze poszczególnych odbiorców, 
będzie można porównać te ilości wody i obliczyć ile spośród tego zużyli odbiorcy, a ile 
wykorzystano na płukanie. Dodał, że jego zdaniem te granice można uchwycić. 
 
Kinowski odpowiedział, pomimo iż naprawione zostały wszystkie wodomierze, na skutek  
defektu jednego z odżelaziaczy został zablokowany wodomierz na wyjściu. Dodał, że 
prowadzone są działania mające na celu założenie siatki, która odblokuje ten wodomierz i 
umożliwi jego sprawne działanie. Powiedział także, iż fachowcy stwierdzili, iż w Słowikowie 
konieczne jest obecnie intensywne płukanie sieci, które zapobiegnie osadzaniu się amoniaku i 
nie ma możliwości obliczenia zużycia wody na 1 mieszkańca. Nie zgodził się ze 
stwierdzeniem poprzednika i sugerował, iż osoby które nie posiadają fachowej wiedzy nie 
powinny się w tym temacie wypowiadać. Dodał, że ustawa stanowi, iż wywóz odpadów 
ciekłych to obowiązek posiadacza szamba, a na firmie wywożącej ciąży jedynie obowiązek 
wykazywania ilości podpisanych umów. 
 
Wobec wypowiedzi poprzednika Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk 
postanowił złożyć ustną interpelację. Podsumowując jednocześnie wcześniejsze wypowiedzi 
Wójta Gminy powiedział, że można stwierdzić, iż prace nad zakładaniem wodomierzy będą 
nadal prowadzone. 
 
Wójt Gminy potwierdził powyższe stwierdzenie, jednak zaznaczył, iż nie ma pewności, że w 
100% uda się to zrealizować w bieżącym roku.   
 
Ad. pkt 7) Podjęcie uchwał w sprawie: 
1)  w sprawie zmiany treści uchwały Nr X/59/07 Rady Gminy Orchowo z dnia 24 maja 
2007r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym 
nieruchomości położonej w Orchowie przy ul. Powstańców Wlkp. 31 na rzecz 
dotychczasowych użytkowników wieczystych  – druk nr 69, (załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu) 
 
Na wstępnie Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż niniejszy projekt uchwały był 
omawiany na Komisjach Rady wobec czego poprosił Przewodniczących o przedstawienie 
opinii Komisji Oświaty i Rolnictwa. 
  
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 9 głosach „za” i 1 „wstrzymujący” pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej 
uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 9 głosach „za”, w obecności 9 Radnych, również wyrazili pozytywną opinię wobec 
powyższego projektu uchwały. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk poinformował o wprowadzeniu 
pewnej zmiany, która będzie polegała na tym, nie będzie odczytywał treści całej uchwały, z 
uwagi na fakt, iż nie ma takiej konieczności, pod warunkiem, że Radni zapoznali się z treścią 
podejmowanych uchwał i mają je przed sobą, gdyż otrzymali je wcześniej. Po czym zwrócił 
się z zapytaniem do Radnych czy wyrażają wolę wobec powyższej propozycji. 
 
Wobec braku sprzeciwu i pytań ze strony Radnych, w związku z w/w propozycją 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk odczytał wstęp do projektu uchwały, a 
następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za”, w obecności 13 Radnych Uchwała Nr XII/69/07 została przyjęta. 
 
2)  w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIV/207/05 Rady Gminy Orchowo z dnia 29 
grudnia 2005r. w sprawie sprzedaży bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Orchowo - druk nr 70, (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 70 z treścią niniejszej uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 10 głosach „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej 
uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 9 głosach „za”, w obecności 9 Radnych, również wyrazili pozytywną opinię wobec 
powyższego projektu uchwały. 
 
Wobec braku uwag i pytań ze strony radnych odczytał wstęp do projektu uchwały a następnie 
poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
W wyniku liczenia głosów ustalono, że oddano 13 głosów, podczas gdy na sali obecnych było 
12 Radnych, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził powtórne głosowanie z 
uwagi na błąd w liczeniu i ponownie odczytał wstęp do w/w projektu uchwały. 
 
W wyniku powtórnego głosowania przy 12 głosach „za” w obecności na sali 12 Radnych 
Uchwała Nr XII/70/07 została przyjęta.  
 
3) w sprawie sprzedaży przetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Orchowo – druk nr 71, (załącznik nr 6 do niniejszego protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 71 z treścią niniejszej uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty Maria Sajna poinformowała, że członkowie Komisji 
Oświaty przy 10 głosach „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali projekt powyższej 
uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski powiedział, że członkowie Komisji 
przy 9 głosach „za”, w obecności 9 Radnych, również wyrazili pozytywną opinię wobec 
powyższego projektu uchwały. 
 
Wobec braku uwag i pytań ze strony radnych odczytał wstęp do projektu uchwały a następnie 
poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności 13 Radnych Uchwała Nr XII/71/07 została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
4) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatną zamianę nieruchomości – druk nr 72, 
  
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk przypomniał, że projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatną zamianę nieruchomości, na wniosek 
Wójta Gminy został wycofany z porządku obrad. 
 
5) w sprawie powołania składu Komisji Inwentaryzacyjnej – druk nr 73, (załącznik nr 7 
do niniejszego protokołu) 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk przypomniał, że Komisja 
Inwentaryzacyjna zajmie się sprawami dotyczącymi przejmowania mienia na rzecz gminy 
oraz podał kandydatury na członków Komisji wśród których znaleźli się pracownicy Urzędu 
Gminy Janusz Pawlaczy, Monika Burzyńska oraz Agnieszka Kolberg oraz 3 osoby spośród 
Radnych, Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski, Radny Grzegorz Mikuła a 
także Radny Ryszard Świtek. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie 
kolejnych kandydatur, o ile są takie, gdyż skład Komisji nie ma ograniczeń liczbowych. 
Wobec braku zgłoszenia kolejnych osób do prac w Komisji Inwentaryzacyjnej 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się kolejno do wszystkich 
kandydatów z zapytaniem czy wyrażają zgodę na kandydowanie na powyższe stanowisko. 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski, Radny Grzegorz Mikuła, Zastępca 
Wójta Janusz Pawlaczy oraz pracownik ds. obsługi Rady Gminy Agnieszka Kolberg kolejno 
wyrazili zgodę na kandydowanie na członków Komisji Inwentaryzacyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że osobiście rozmawiał z Moniką Burzyńską, 
jedną z kandydatek na wskazane wyżej stanowisko i ona również wyraziła chęć brania 
udziału w pracach komisji.  
 
Radni przypomnieli także, że Radny Ryszard Świtek wyraził zgodę na kandydowanie na 
członka Komisji podczas posiedzenia Komisji Rolnictwa. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk złożył wniosek o głosowanie w 
pierwszej kolejności nad przedstawionym składem Komisji Inwentaryzacyjnej. 
 
Wobec braku uwag i pytań ze strony radnych odczytał projekt uchwały a następnie poddał 
w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za”, w obecności 13 Radnych Uchwała Nr XII/72/07 została przyjęta. 
 
W dalszej kolejności dokonano wyboru Przewodniczącego Komisji. 
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Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zaproponował, aby funkcję tę pełnił 
Radny Grzegorz Mikuła. 
 
Radny Grzegorz Mikuła wyraził zgodę na kandydowanie do w/w funkcji. 
 
Radny Bogdan Chmielraczyk wysunął kandydaturę Zastępcy Wójta Gminy Janusza 
Pawlaczyka. 
 
Zastępca Wójta  Janusz Pawlaczy jednak nie wyraził zgody na pełnienie tej funkcji. 
 
Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 
kandydaturę Radnego Grzegorza Mikuły. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności 13 Radnych Przewodniczącym Komisji Inwentaryzacyjnej 
jednogłośne wybrany został Radny Grzegorz Mikuła. 
 
Po głosowaniu Radny Grzegorz Mikuła podziękował pozostałym Radnym za wybór. 
 
6) w sprawie powołania zespołu, który przedstawi Radzie Gminy swoją opinię o 
kandydatach zgłoszonych na ławników – druk nr 74, (załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że projekt powyższej uchwały był omawiany na 
Komisjach Rady, po czym przedstawił kandydatury na członków zespołu w osobach Radnego 
Bogdana Chmielarczyka, Radnej Teresy Poniedziałek, Pracownika ds. obsługi Rady Gminy 
Agnieszki Kolberg oraz Sekretarza Gminy Grzegorza Matkowskiego. Dodał, że 
Przewodniczący zespołu zostanie wybrany spośród jego członków na pierwszym posiedzeniu. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski przypomniał, że na Komisji 
Rolnictwa zgłosił kandydaturę Radnego Bogdana Piotrkowskiego na członka zespołu. 
 
Radny Bogdan Piotrowski wyraził zgodę na kandydowanie na w/w funkcję. 
 
Wobec braku innych kandydatur Przewodniczący Rady Gminy odczytał wstęp do projektu 
uchwały a następnie poddał w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za” w obecności 13 Radnych Uchwała Nr XII/73/07 została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że najpóźniej do 10 września zostanie zwołane 
posiedzenie zespołu, który przedstawi na Sesji przedstawi Radzie Gminy opinię o 
kandydatach zgłoszonych na ławników. 
  
7) w sprawie udzielenia poręczenia wekslowego za weksel in blanco w związku ze 
współfinansowaniem przygotowania przedsięwzięcia pn „Uporządkowanie Gospodarki 
Odpadów na Terenie Subregionu Konińskiego”, wskazanego przez Ministra Środowiska 
do przygotowania ze środków pomocy technicznej Funduszu Spójności. – druk nr 76, 
(załącznik nr 9 do niniejszego protokołu) 
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Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, iż projekt w/w uchwały nie był omawiany na 
Komisji Rolnictwa. 
 
Głos w powyższej kwestii zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka który wyjaśnił, że konieczność 
podjęcia niniejszej uchwały wynika z faktu, iż gmina przystąpiła do Związku 
Międzygminnego „Koniński Region Komunalny” i aby można było złożyć wniosek do 
WNOŚ i zrealizować przyjęty projekt, w ramach którego przewidziana jest m.in. rekultywacja 
wysypiska śmieci. W związku z powyższym konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały 
i poręczenie weksla na kwotę 3.176 zł. 
 
Skarbnik Gminy Maria Stranz dodała, że kolegianci RIO wyjaśnili wątpliwości dotyczące 
konieczności zapisania kwoty poręczenia w uchwale budżetowej i orzekli, iż należy je w niej 
zapisać oraz podstawa prawna uchwały jest prawidłowa. 
 
Przewodniczący Rady Gminy wnioskował, aby projekty uchwał dotyczące finansów również 
były opiniowane przez Radcę Prawnego. 
 
Po czym zaproponował wprowadzenie 3 min przerwy, z uwagi na fakt, iż jeden z Radnych 
przed dopiero przed momentem otrzymał projekt powyższej uchwały i należy dać czas na 
zapoznanie się z jego treścią. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do 
Radnych czy mają przed sobą druk nr 76 z treścią niniejszej uchwały a wobec braku uwag i 
pytań ze strony radnych odczytał wstęp do projektu uchwały a następnie poddał w/w uchwałę 
pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za”, w obecności 13 Radnych Uchwała Nr XII/74/07 została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
8) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2007 – druk nr 75. 
(załącznik nr 10 do niniejszego protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił się z zapytaniem do Radnych czy 
mają przed sobą druk nr 71 z treścią niniejszej uchwały. 
 
Następnie Skarbnik Gminy Maria Stranz omówiła proponowane zmiany wprowadzone do 
budżetu gminy i dodała, że większość z nich została przedstawiona na Komisjach Rady. 
Poinformowała, że wprowadza się zmiany po stronie wydatków, które jednak nie zmieniają 
budżetu, a są to jedynie zmiany pomiędzy działami. Powiedziała, że z rezerwy budżetowej 
przeznaczono środki na zakup pieca CO do Domu Strażaka i Kultury, dodatkowo wprowadza 
się w uchwale § 6, dotyczący wysokości udzielonego poręczenia. 
 
Wobec braku uwag i pytań ze strony radnych odczytał projekt uchwały a następnie poddał 
w/w uchwałę pod głosowanie. 
 
Przy 13 głosach „za”, w obecności 13 Radnych, Uchwała Nr XII/75/07 została przyjęta 
jednogłośnie. 
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Ad. pkt 9) Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski ponowił zapytanie dotyczące worków 
do segregacji odpadów, które miałyby być dostarczone mieszkańcom przez firmę EKO do 
wakacji, a których do tej pory ich nie ma. Zaapelował także o częstsze opróżnianie 
pojemników i koszy na odpady, które szczególnie w okresie letnim są zazwyczaj 
przepełnione. 
 
Wójt Gminy Teodor Pryka wyjaśnił, że od 1 września opróżnianiem pojemników i koszy na 
odpady będzie zajmować się firma EKO, gdyż firma która była odpowiedzialna za wywóz 
tychże odpadów rezygnuje z prowadzenia dalszej działalności w tym zakresie. Dodał, że 
gmina zwróci się do firmy aktualnie odpowiedzialnej za opróżnianie pojemników o ich 
wywiezienie. Nadmienił, że często zdarza się, iż obok pojemników znajdują się również inne 
przedmioty, których nie można zakwalifikować jako plastik lub szkło, a które wymagają 
wywiezienia do pojemników ogólnych. Powiedział także, iż wprowadzanie worków do 
segregacji odpadów będzie odbywało się etapami, obecnie rozpoczęto ten proces w Słupcy i 
dodał, że być może w Gminie Orchowo segregacja ruszy w tym roku, jednak nie ma na to 
gwarancji. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa Michał Matkowski przyznał, że satysfakcjonująca jest dla 
niego odpowiedź Wójta Gminy udzielona w poruszonej przez niego kwestii. 
  
Radny Bogdan Piotrowski wnioskował o ustawienie znaku informującego o nazwie 
miejscowości Skubarczewo przy wyjeździe od strony lasu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk złożył ustną interpelację i dodał, że 
ponowi ją na piśmie. Interpelacja dotyczyła przedstawienia różnicy w ilości wody wydobytej 
w stosunku do ilości wody skonsumowanej dostarczonej odbiorcom z terenu gminy w 
poszczególnych hydroforniach, w okresie od 01.01.2007r. do 30.06.2007r. 
  
Ad. pkt 10) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk zwrócił z zapytaniem do Radnych, czy  są 
jeszcze zgłaszane przez nich zapytania i wnioski na które do tej pory nie otrzymali 
odpowiedzi. 
 
Wobec braku wskazania przez Radnych przypadków nie udzielenia odpowiedzi na zgłaszane 
zapytania i interpelacje, Przewodniczący Rady Gminy zapoznał zebranych z pismem 
dotyczącym wystąpienia Gminy Orchowo do  Wlkp. Zarządu Dróg Woj. oraz Starostwa 
Powiatowego w kwestii przeglądu drzew oraz z odpowiedziami na wystosowane pisma. 
(załączniki nr 11,12,13) 
 
Wójt Gminy Teodor Pryka w uzupełnieniu dodał, że do tej pory do gminy nie wpłynęły 
informacje, jakoby takie przeglądy zostały przeprowadzone, chyba, że zostało to wykonane 
bez naszej wiedzy. Nadmienił również, że komisja z powiatu ustaliła, że na teren gminy 
zostanie przysłany rzeczoznawca, który oceni które drzewa nadają się do wycięcia. 
 
Wobec braku dyskusji i pytań w powyższym temacie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim 
Adamczyk przystąpił do omówienia kolejnego punktu z porządku obrad. 
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Ad. pkt 11) Wnioski, problemy wsi, komunikaty. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk przedstawił ofertę WOKISS-
u, dotyczącą zaproszenia na studyjny wyjazd samorządowców na Litwę, którego koszt wynosi 
1190 zł. Dodał, że z ofertą można zapoznać się w biurze Rady Gminy, a chęć wyjazdu można 
zgłaszać do 5 września. 
 
Następnie poinformował, że z odpowiedzą Wójta Gminy na wniosek jednego z mieszkańców 
gminy Pana Studzińskiego, który został zgłoszony podczas ostatniego wspólnego posiedzenia 
Komisji Oświaty i Rolnictwa można zapoznać się w Biurze Rady Gminy, po czym oddał głos 
Radnym, gościom i Sołtysom. 
 
Sołtys Szydłówca Anna Andrzejewska w imieniu własnym, Rady Sołeckiej oraz 
mieszkańców Szydłówca złożyła podziękowania Wójtowi Gminy, Zastępcy Wójta Gminy, 
Radnym oraz wszystkim osobom, które przyczyniły się do budowy drogi Szydłówiec – 
Orchówek 
W dalszej części obrad głos zabrał Wójt Gminy Teodor Pryka, który poruszył temat 
szczepienia psów. Wyjaśnił, iż obecnie powiatowy lekarz weterynarii nie nadzoruje 
szczepień, w związku z czym trzeba się osobiście zwracać do lekarza weterynarii, gdyż każdy 
właściciel psa ma obowiązek go zaszczepić. Dodał, że może wystąpić do lekarzy weterynarii 
w imieniu wszystkich mieszkańców w celu przeprowadzenia zbiorowego szczepienia psów. 
 
Sołtys Orchówka Grzegorz Mikuła stwierdził, że być może zorganizuje zbiorowe szczepienie 
psów na własną rękę, wobec czego skontaktuje się jeszcze z Wójtem Gminy w w/w kwestii. 
 
Wójt Gminy nadmienił, że gmina może pomóc w organizacji poprzez rozpropagowanie 
ogłoszeń o terminie szczepienia. 
 
Wójt Gminy zwrócił również uwagę na temat przekwalifikowania gruntów rolnych w 
zabudowane na terenie gminy. Wyjaśnił, że już w 2005 gmina występowała do Starostwa 
Powiatowego w Słupcy o zmianę klasyfikacji gruntów z rolnych na zabudowane z uwagi na 
zmiany w ustawie o podatkach od gruntów. Przez 2 lata Starostwo Powiatowe 
przekwalifikowało ok. 490 działek bezpłatnie, jednak wobec faktu, iż niektóre osoby złożyły 
odwołania w tej sprawie, okazało się, ze Starostwo Powiatowe nie ma możliwości 
przekwalifikowania gruntów bezpłatnie. Powiedział, że w bieżącym roku gmina ponownie 
zwróciła się do Starostwa Powiatowego z pismem, dotyczącym kwestii nieuregulowanych 
klasyfikacji gruntów. W odpowiedzi Starostwo Powiatowe skierowało pisma do właścicieli 
tych gruntów, którzy nie mają uwidocznionych w geodezji budynków o konieczności 
dokonania zmiany klasyfikacji gruntów na własny koszt, co wzbudziło niezadowolenie wśród 
części mieszkańców gminy, którzy na spotkaniu zorganizowanym przez Urząd Gminy z 
pracownikiem Starostwa Powiatowego, którego celem było zapoznanie mieszkańców z 
procedurą według której należy takiego przekwalifikowania dokonać, wyrazili pogląd, iż 
koszty z tym związane powinna ponieść gmina. Wójt Gminy wyjaśnił, iż dokonanie 
przekwalifikowania gruntów jest konieczne, aby można było naliczać jednakowe podatki. 
Dodał, że należy podjąć dyskusję nad decyzją czy gmina pokryje koszty zmiany klasyfikacji 
gruntów, której wstępny koszt wyniósłby 7-8 tys. zł.  
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Radny Bogdan Piotrowski wnioskował o zaproszenie na posiedzenie Rady Gminy lub komisji 
leśniczego oraz przedstawicieli nadleśnictwa Gniezno w celu poruszenia kwestii niszczenia 
dróg poprzez transport dużych ilości ściętych drzew o ogromnym ciężarze. 
 
Sołtys Myślątkowa Wiesława Wojciechowska zwróciła uwagę na fakt, iż droga od posesji 
Pana Wrzesińskiego w kierunku Hub Myślątkowskich jest miejscami nieprzejezdna z uwagi 
na rosnące tam akacje. 
 
Radny Stanisław Zawada ponowił wniosek dotyczący wyznaczenia pasów dla parkujących  
na rynku w Orchowie, motywował to faktem, iż przyczyniłoby się to do zachowania porządku 
podczas parkowania.  
 
Zastępca Wójta Gminy Janusz Pawlaczy wyjaśnił, iż zgodnie z zapewnieniem firmy, która 
miała zając się powyższą kwestią, malowanie ma się odbyć w przyszłym tygodniu i dodał, że 
ponownie zwróci się do nich z wnioskiem w w/w sprawie, gdyż firma wykona to taniej i 
bardziej profesjonalnie niż pracownicy gminy. 
 
Następnie Zastępca Wójta Gminy Janusz Pawlaczy poinformował zebranych, że zgodnie z 
zarządzeniem Wójta Gminy przeprowadzone zostały konsultacje z mieszkańcami sołectwa 
Szydłówiec, Osowieć, Linówiec i Siedluchno w sprawie zmiany nazw urzędowych 
miejscowości. Wyjaśnił, że konsultacje w powyższej kwestii przeprowadził Sołtys wraz z 
dwoma członkami Rady Sołeckiej, którzy odwiedzali mieszkańców danego sołectwa i 
zwracali się do nich z zapytaniem czy wyrażają zgodę za zmianę nazwy miejscowości w 
której mieszkają. Zapoznał zebranych z wynikami konsultacji w poszczególnych 
miejscowościach. Powiedział także, iż kolejnym krokiem było zwrócenie się do Starosty o 
wyrażenie opinii w sprawie nazw miejscowości, nadmienił, że opinia okazała się pozytywna.  
Następnie konieczne jest podjecie przez Radę Gminy uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmiany nazw miejscowości. Dodał, że w celu sformułowania wniosku o zmianę nazw 
miejscowości należy opierać się na dokumentach archiwalnych, które przemawiają za 
wprowadzeniem proponowanych nazw. Taki wniosek należy skierować do MSWIA za 
pośrednictwem Wojewody oraz do Komisji Nazw Miejscowości i Obiektów 
Fizjograficznych, która przychyli się bądź nie do naszej propozycji. Wyraził pogląd, iż jego 
zdaniem opinia będzie pozytywna z uwagi na fakt iż większość zebranych prze niego 
dokumentów wskazuje na stosowanie w przeszłości wnioskowanych nazw miejscowości. 
Dodał także, że na najbliższą Sesję Rady Gminy zostanie przygotowany projekt wspomnianej 
wyżej uchwały oraz wniosku.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk sugerował, że należałoby sięgnąć w 
głębszą dokumentację w tym zakresie, aby wykluczyć sytuację, że zgłoszą się poprzedni 
właściciele nieruchomości, którzy będą dążyć do wywłaszczenia. 
 
W dalszej części obrad Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni otrzymali 
sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze, które będzie omawiane na 
wrześniowej Sesji Rady Gminy. Wnioskował także, o zwołanie wspólnego posiedzenia 
Komisji w listopadzie które zajęłoby się analizą prowizorium budżetowego. Powiedział także, 
że opracowane zostało zestawienie planowych terminów Sesji Rady Gminy oraz Komisji 
Oświaty i Rolnictwa, które przyczyni się do lepszego planowania i organizacji pracy Rady 
Gminy. Poruszył również kwestię udostępnienia do wglądu Radnych planów odnowy wsi, 
które od przyszłego tygodnia będą dostępne w Biurze Rady Gminy w formie płyty CD lub na 
indywidualne życzenie w formie papierowej, dodał, ze zostały one opublikowane w BIP. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Maria Hendrysiak oświadczyła, iż rezygnuje z formy 
papierowej i CD planów odnowy wsi i w celu zapoznania się z nimi skorzysta z planów 
dostępnych w urzędzie gminy. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Hieronim Adamczyk przypomniał, iż do 15-16 
września Przewodniczący Komisji mają czas na przemyślenie i wskazanie terminu wspólnej 
komisji w sprawie omówienia projektu budżetu gminy. 
 
 Ad. pkt 12) Zakończenie XII/07 Sesji Rady Gminy Orchowo. 
 
Wobec braku zapytań i wyczerpaniu się porządku obrad, o godzinie 17.00 Przewodniczący 
Rady Gminy Hieronim Adamczyk podziękował radnym i gościom za udział w sesji i 
zakończył obrady – „Zamykam XII Sesję Rady Gminy Orchowo”. 
 
 
Orchowo, dnia 03.09.2007r. 
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